
Zápis č. 11/11/2017 z riadneho rokovania Rady Rozhlasu a televízie Slovenska 
z 28. novembra 2017 so začiatkom o 09,00 h. 

 
Prítomní členovia Rady RTVS: Igor Gallo, Ľubomír Guman, Dóra Hushegyiová, Jozef 
Chudík, Martin Kákoš, Peter Kubica, Ildikó Nagy,  
Ospravedlnení: Martin Kabát, David Soukeník 
Hostia:  
PhDr. Jaroslav Rezník – generálny riaditeľ RTVS 
Mgr. Marek Knut – riaditeľ Sekcie GR RTVS 
Radka Doehring – riaditeľka Sekcie ekonomiky RTVS 
Mgr. Tibor Búza – riaditeľ Sekcie programových služieb STV 
Mgr. Michal Dzurjanin – riaditeľ Sekcie programových služieb SRo 
Ing. Juraj Rybanský – riaditeľ Sekcie spravodajstva, športu a publicistiky RTVS 
Miesto konania: Zasadačka GR RTVS, 6. posch., Mýtna 1, Bratislava 
 
1. Otvorenie zasadnutia – schválenie programu rokovania 
Rokovanie zvolal otvoril a viedol predseda rady I. Gallo. Na začiatku rokovania privítal 
všetkých prítomných. Skonštatoval, že je prítomných 7 členov  Rady RTVS a rada je 
schopná uznášať sa. Z rokovania sa ospravedlnili M. Kabát a D. Soukeník. 
Navrhol doplniť ako body č. 6 a č. 7: Zmluva so štátom na roky 2018 – 2022 a Dodatok č. 1 
na rok 2018 k Zmluve so štátom na roky 2018 – 2022.  
Informoval, že v bode č. 4 f) rôzne prerokujeme doplnenú informáciu o vianočnej 
programovej štruktúre Rádia Patria a RSI. 
I. Gallo predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 121/2017: 

1. Otvorenie zasadnutia – schválenie programu rokovania.  
2. Kontrola plnenia uznesení prijatých Radou RTVS v predchádzajúcom období. 
3. Operatívne informácie Rady RTVS a GR RTVS 
4. Rámcová správa o činnosti RTVS, o. i.:  

a) informácia o aktuálnom stave hospodárenia a plnenia programovej služby 
RTVS; 

b) informácia o návrhu na prevod/prenájom majetku RTVS (spravodajca D. 
Soukeník);  

c) informácia o verejných obstarávaniach (spravodajca P. Kubica); 
d) informácia o zámere vstúpiť do zmluvného záväzku v zmysle par. 15 ods. 3 

písm. h) zákona č. 532/2010 Z. z. o RTVS (spravodajca P. Kubica);  
e) informácia o zmluvách nad 10 000 eur uzavretých v predchádzajúcom období 

(čl. 7 ods. 2 Štatútu Rady RTVS) (spravodajca M. Kabát); 
f) rôzne. 

5. Koncepcia riadenia a rozvoja RTVS a jej programovej služby s dôrazom na verejný 
záujem (spravodajca I. Gallo, M. Kákoš a Dozorná komisia) 

6. Zmluva so štátom na roky 2018 – 2022 (spravodajca P. Kubica) 
7. Dodatok č. 1 na rok 2018 k Zmluve so štátom na roky 2018 – 2022 (spravodajca P. 

Kubica) 
8. Správa o hospodárení a plnení záväzných ukazovateľov rozpočtu RTVS za III. 

štvrťrok 2017 (spravodajca P. Kubica) 
9. Vyhodnotenie vysielania RTVS v súvislosti s voľbami do orgánov samosprávy obcí 

(spravodajcovia: členovia pracovnej skupiny Rady RTVS) 
10. Sťažnosti a podnety 
11. Rôzne  

 
Za: 7 / I. Gallo, Ľ. Guman, D. Hushegyiová, J. Chudík, M. Kákoš, P. Kubica,  

I. Nagy / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0  
Neprítomní: 2 / M. Kabát, D. Soukeník / 
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Uznesenie bolo prijaté. 
 
2. Kontrola plnenia uznesení prijatých Radou RTVS v predchádzajúcom období 
I. Gallo skonštatoval, že uznesenia z ostatného rokovania nemajú charakter plnenia. Uviedol, 
že k zápisu z ostatného rokovania neprišli žiadne pripomienky. 
I. Gallo predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 122/2017 
Rada RTVS berie na vedomie správu o kontrole uznesení z predchádzajúceho obdobia. 

Uznesenie Vyhodnotenie Poznámka 

84./2011 Plní sa priebežne. Predkladanie zmlúv nad 100 000 7 dní vopred. 

28/2016 
Plní sa priebežne. Predkladanie správ: úhrady, súdne spory, plnenie 

záväzných ukazovateľov 

112.  Nevyhodnocuje sa.  

113.  Nevyhodnocuje sa.  

114.  Nevyhodnocuje sa.  

115.  Nevyhodnocuje sa.  

116.  Nevyhodnocuje sa.  

117.  Nevyhodnocuje sa.  

118.  Nevyhodnocuje sa.  

119.  Nevyhodnocuje sa.  

120.  Nevyhodnocuje sa.  
 

Za: 7 / I. Gallo, Ľ. Guman, D. Hushegyiová, J. Chudík, M. Kákoš, P. Kubica,  
I. Nagy / 

Proti: 0      
Zdržal sa: 0  
Neprítomní: 2 / M. Kabát, D. Soukeník / 
Uznesenie bolo prijaté. 
 
3. Operatívne informácie Rady RTVS a GR RTVS 
J. Rezník informoval, že v uplynulom týždni sa zúčastnil zasadnutia stredo 
a východoeurópskej časti EBU v Prahe. Išlo o zosúladenie stanovísk pri budúcom postoji 
EBU pri predaji a nákupe športových práv. Rokovalo sa aj o tom ako sa bude EBU 
v budúcnosti stavať k súťaži Eurosong. K personálnym zmenám v RTVS uviedol, že bolo 
vypísané výberové konanie na šéfdramaturgov Rádia Regina. Novým šéfom Rádia Devín sa 
stal P. Jankú, novým šéfom Rádia Slovensko M. Urbaník a riaditeľom Sekcie programových 
služieb SRo sa stal M.. Dzurjanin. K 1.12. nastúpi na post šéfky RSI p. Mikušová 
a informoval aj o tom, že M. Hečko sa vzdal postu šéfdramaturga Rádia_FM. ROvnako 
informoval, že RTVS angažovalo do športovej redakcie M. Hajka, ktorý bude šéfovať 
rozhlasovej športovej redakcii a bude aj šéfom tímu, ktorý bude pripravovať Trojku.  
  
4. Rámcová správa o činnosti RTVS 
a. informácia o aktuálnom stave hospodárenia a plnenia programovej služby RTVS 
R. Doehring odprezentovala základné ekonomické ukazovatele: 
Záväzné ukazovatele t.j. bežné výdavky predstavujú 88,58 mil.€ - plnenie na 69,39 % 
a kapitálové výdavky sú vo výške 5,87 mil. € - plnenie na 67,03 % a celkový prebytok bol vo 
výške 33,44 mil. €. K sledovanému obdobiu boli záväzné ukazovatele dodržané. 
T. Búza uviedol, za televíznu časť, že sa plnia všetky zákonné náležitosti. Informoval, že bol 
ukončený cyklus k 500. výročiu reformácie a RTVS sa venovala aj výročiu revolúcie v Rusku. 
M. Dzurjanin uviedol, že programové dominanty boli podobné ako v televíznej časti. Vo 
vysielaní rezonovala aj téma sviatku Všetkých svätých. Rovnako vo vysielaní rezonovalo aj 
vysielanie k 17. novembru.   
J. Rybanský uviedol, že okrem volieb do VÚC sa venovali aj českým voľbám a 17. 
novembru.  
J. Chudík sa spýtal, kedy sa dočkáme zmeny v spravodajstve v súvislosti s objektivitou a aj 
v súvislosti s kultúrou vedenia dialógov. Uviedol, že aj v relácii O 5 minút 12 a aj p. 
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Dobšinský nenechávajú respondentov dohovoriť, napr. premiér Fico pri predstavovaní 
rozpočtu nemal priestor dohovoriť jednu vetu. Zaujímalo by ho, kedy sa dočkáme plurality 
názorov aj v oblasti tretieho sektoru. Pripomenul, že existujú aj iné subjekty, ktoré by mohli 
priniesť iné pohľady a RTVS má v spravodajstve len tretí sektor. Ako príklad uviedol, 
príspevok G. M. Papucseka, ktorý v dnešnom príspevku z Budapešti informoval o tom, že 
čínska delegácia 50 tich áut dvakrát prechádzala cez Budapešť a vznikol kolaps. Nezdá sa 
mu, aby bol toto výstup pri tak významnom zasadnutí, kde sa stretnú premiéri z celej Európy. 
Zdá sa mu, že každá správa je len negatívna a nemá z toho dobrý pocit.  
I. Gallo uviedol, že aj on mal pri poslednom O 5 minút 12 pocit, že moderátor bol na strane 
jedného hosťa. Myslí si, že oponent bol natoľko samostatný, aby vedel sám sekundovať 
druhému politikovi a nepotreboval pomoc moderátora RTVS. Ďalej uviedol, že si veľmi váži 
aj p. Šimečku, aj p. Leška, ale nemyslí si, aby v rámci verejnoprávneho priestoru mali byť 
práve títo ľudia ako zamestnanci privátneho sektora, komentátormi volieb do VÚC. 
Podporuje vyjadrenia J. Chudíka.  
M. Kákoš navrhol, aby sa na niektorom z najbližších rokovaní zaradil bod, kde by sa dalo 
venovať situácii v spravodajstve a publicistike v RTVS.  
J. Chudík sa pripája k M. Kákošovi. Upozornil, že on na to upozorňuje už niekoľko rokov. 
I. Gallo uviedol, že to, čo povedal nie je kritika spravodajstva v RTVS. Len upozornil na jeden 
aspekt, v ktorom by sa spravodajstvo mohlo posunúť ďalej. Spravodakstvo v RTVS podľa 
neho za posledné roky urobila mílové kroky.  
J. Rezník uviedol, že manažment si uvedomuje, že je priestor na zlepšovanie aj obsahu, aj 
formy. Snažia sa hľadať také formy, ktoré pinesú väčšiu mieru vyváženosti. Myslí si, že sa im 
to darí. K J. Chudíkovi uviedol, že aj on počul príspevok G. M. Papucseka, ale na druhej 
strane deň predtým boli povinnosti informovať verejnosť o tom, čo sa v Budapešti udialo, 
bola splnená bezo zvyšku.  
J. Rybanský uviedol, že si uvedomuje, že je vždy čo zlepšovať. Tiež si myslí, že redaktori nie 
sú subjektami politiky. Snaží sa pracovať na tom, aby sa niektoré nedostatky odstraňovali.    
I. Gallo predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 123/2017 
Rada RTVS berie na vedomie informáciu o aktuálnom stave hospodárenia a plnenia 
programovej služby RTVS. 
 
Za: 7 / I. Gallo, Ľ. Guman, D. Hushegyiová, J. Chudík, M. Kákoš, P. Kubica,  

I. Nagy / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0  
Neprítomní: 2 / M. Kabát, D. Soukeník / 
Uznesenie bolo prijaté. 
 
b. informácia o návrhu na prevod/prenájom majetku RTVS  
Nebol predložený žiaden materiál.  
 
c. informácia o verejných obstarávaniach 
J. Rezník odprezentoval všetky prebiehajúce obstarávania z materiálu. 
I. Nagy sa spýtala, kedy sa začnú práce na oprave strechy, keďže ide zima. 
J. Rezník uviedol, že v zime sa bude len usilovne odhadzovať sneh a práce sa začnú až na 
jar, keď to dovolí počasie.  
I. Gallo predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 124/2017: 
Rada RTVS berie na vedomie informáciu o verejných obstarávaniach za predchádzajúce 
obdobie. 
 
Za: 7 / I. Gallo, Ľ. Guman, D. Hushegyiová, J. Chudík, M. Kákoš, P. Kubica,  

I. Nagy / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0  
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Neprítomní: 2 / M. Kabát, D. Soukeník / 
Uznesenie bolo prijaté. 
 
d. informácia o zámere vstúpiť do zmluvného záväzku v zmysle par. 15 ods. 3 písm. h)  
J. Rezník požiadal o prerokovanie niektorých zámerov v neverejnom režime. 
I. Gallo dal hlasovať o neverejnom rokovaní. 
Členovia Rady RTVS odhlasovali neverejnú časť rokovania. 
R. Doehring na verejnom rokovaní odprezentovala všetky ostatné predlžené zámery. 
P. Kubica uviedol, že DK nemá žiadne výhrady k predloženým zámerom a odporúčajú rade 
materiál schváliť. 
I. Gallo predložil po neverejnej časti rokovania návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 125/2017: 
Rada RTVS schvaľuje informáciu o zámere vstúpiť do zmluvného záväzku v zmysle § 15 
ods. 3 písm. h) zákona č. 532/2010 Z. z. o RTVS. 
 
Za: 7 / I. Gallo, Ľ. Guman, D. Hushegyiová, J. Chudík, M. Kákoš, P. Kubica,  

I. Nagy / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0  
Neprítomní: 2 / M. Kabát, D. Soukeník / 
Uznesenie bolo prijaté. 
 
e. informácia o zmluvách nad 10 000 eur uzavretých v predchádzajúcom období (čl. 7 
ods. 2 Štatútu Rady RTVS)  
P. Kubica uviedol, že požiadal o materiál o využívaní rekreačného zariadenia v Liptovskom 
Jáne. 
I. Gallo predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 126/2017: 
Rada RTVS prerokovala a berie na vedomie informáciu o zmluvách nad 10 000 € uzavretých 
od predchádzajúceho zasadnutia rady. 
 
Za: 7 / I. Gallo, Ľ. Guman, D. Hushegyiová, J. Chudík, M. Kákoš, P. Kubica,  

I. Nagy / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0  
Neprítomní: 2 / M. Kabát, D. Soukeník / 
Uznesenie bolo prijaté. 
 
f. rôzne 
Informácia o vianočnej vysielacej štruktúre Rádia Patria a RSI 
M. Dzurjanin odprezentoval postupne sviatočnú štruktúru oboch rádií. 
I. Nagy skonštatovala, že materiál zo strany Rádia Patria je vágna a nedozvedela sa z neho 
nič. Program RSI pochválila a je s ním spokojná.  
A. Lovasz, riaditeľ Rádia Patria, vysvetlil, že sviatočný program bude robený prúdovým 
vysielaním. 24.12. sa pôjde celý čas na živo so zaujímavými hosťami. Informoval, že tam 
bude tradícia, folklór a pod.  
Ľ. Guman upozornil, že pri Adventných koncertoch mu chýba juh Slovenska. 
T. Búza odpovedal, že sa to každý rok strieda a ani logisticky sa nedá pokryť celé Slovensko.   
I. Gallo požiadal do budúcnosti, aby sa venovala rovnaká pozornosť všetkým programovým 
službám a informácie boli pri všetkých rovnocenné a nestávalo sa, že bude Rádio Patria 
chýbať. 
I. Gallo predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 127/2017: 
Rada RTVS prerokovala a berie na vedomie Informáciu o vianočnej programovej štruktúre 
Rádia Patria a Radio Slovakia International.   
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Za: 7 / I. Gallo, Ľ. Guman, D. Hushegyiová, J. Chudík, M. Kákoš, P. Kubica,  
I. Nagy / 

Proti: 0      
Zdržal sa: 0  
Neprítomní: 2 / M. Kabát, D. Soukeník / 
 
5. Koncepcia riadenia a rozvoja RTVS a jej programovej služby s dôrazom na 

verejný záujem (spravodajca I. Gallo, M. Kákoš a Dozorná komisia) 
I. Gallo informoval, že v zmysle § 15 ods. 3 písm. a) predkladá rade na prerokovanie 
Koncepciu riadenia a rozvoja Rozhlasu a televízie Slovenska a jej programovej služby s 
dôrazom na verejný záujem, ktorá vychádza z projektu riadenia a rozvoja Rozhlasu a 
televízie Slovenska podľa § 16 ods. 2 písm. a), na základe ktorého bol zvolený národnou 
radou. Rada RTVS na základe § 8 ods. 1 písm. g) prerokúva Koncepciu riadenia a rozvoja 
Rozhlasu a televízie Slovenska a jej programovej služby s dôrazom na verejný záujem 
predloženú generálnym riaditeľom podľa § 15 ods. 3 písm. a) a zaujíma k nej stanovisko, 
Ide o jeden z najzásadnejších materiálov, ktoré manažment RTVS rade predkladá. Z tohto 
dôvodu máme aj k dispozícii príspevky spravodajcov k jednotlivým častiam koncepcie. 
J. Rezník formou prezentácie predstavil členom Rady RTVS celú predloženú koncepciu. 
I. Gallo predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
P. Kubica, k ekonomickej časti uviedol, že najzásadnejšia otázka je, ako sa RTVS podarí 
napĺňať príjmy. Z jeho pohľadu, je očakávanie, že sa koncesionárske poplatky vyriešia do 
konca roku 2019, príliš optimistické. Chýba mu v materiáli spomenuté riziko vyplývajúce 
z nevyužívaných nehnuteľností. Väčšinou je ich stav havarijný. Za potencionálny zdroj 
príjmov považuje vyriešenie reklamy v online priestore. Teší ho, že je ambícia pri rádiách 
zdvíhať počúvanosť. 
M. Kákoš uviedol, že by bolo dobré mať rozpracované hierarchické usporiadanie 
investičných zámerov.  
J. Rezník za kľúčovú otázku považuje, či sa podarí zastabilizovať systém financovania 
RTVS. V koncepcii ponúka, že sa RTVS pokúsi o vyriešenie a zastabilizovanie finančnej 
situácie. Bude sa snažiť o to, aby RTVS bola iniciátorom toho, ako to má do budúcna 
vyzerať. Bude sa iniciovať odborná debata o tom, prečo by sa mal zvýšiť poplatok za RTVS. 
Uviedol, že najmä v Mlynskej doline je časť areálu v havarijnom stave a snaží sa vyrokovať 
aditívne zdroje na vyriešenie týchto havarijných stavov. Potom sa bude môcť vyjadriť 
k budúcnosti týchto nehnuteľností. K budove pyramídy SRo uviedol, že to je menší problém 
a dá sa vyriešiť jednoduchšie. Bol by rád, ak by sa v budúcom roku podarilo budovu SRo 
natrieť. K areálu v Mlynskej doline uviedol, že je potrebné odstrániť havarijné stavy na tých 
budovách, ktoré sa používajú. RTVS momentálne rokuje s príslušnými orgánmi štátnej 
správy. Myslí si, že by sa podľa neho mala zrevitalizovať aj výšková budova STV a RTVS by 
sa jej nemala zbaviť. K získavaniu príjmov z online priestoru uviedol, že tam RTVS nesmie 
obchodovať nijakú reklamu a ak, tak len v obmedzenom meradle. Neznamená to však, že sa 
nebude snažiť o zmenu.  
I. Gallo pripomenul, že rada prijala v minulosti viacero uznesení, kde konštatovala, že 
súčasný model financovania je neudržateľný, ak má RTVS plniť zákonné úlohy a aj sa 
rozvíjať. Myslí si, že v budúcnosti by bolo dobré usporiadať konferenciu na tému 
financovanie verejnoprávnych médií.  
M. Kákoš, k televíznej časti uviedol, že ide o materiál, ktorý by sa mal stať akýmsi manuálom 
pri rozhodovacích procesoch. Ide o ambicióznu koncepciu, ktorá rozhodne nepočíta len so 
zakonzervovaním súčasného stavu. Upozornil, že bude pribúdať percipientov, ktorí budú 
hľadať obsah v nových médiách. Skonštatoval, že vznikom Trojky sa zmení štruktúra 
Jednotky a aj Dvojky a trochu mu chýba podrobná štruktúra týchto programových služieb 
a analýza dopadu ich zmeny. Oceňuje deklarovanú snahu o ďalšie posilňovanie výrobnej 
autonómnosti regionálnych štúdií v Košiciach a v Banskej Bystrici. Pri spravodajstve mu 
chýba informácia o tom, či sa pripravujú nové analytické a publicistické formáty. Za hlavné 
riziko považuje dlhodobé neriešenie financovania RTVS.  
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D. Hushegyiová uviedla, že televízne národnostné vysielanie je podľa nej už roky 
v dezolátnom stave. Ambíciou nového vedenia je aspoň zdvojnásobenie vysielacieho času. 
Spýtala sa, kedy sa dajú očakávať prvé konkrétne kroky.  
I. Nagy sa spýtala, či o diela v archívoch budú mať záujem deti 21. storočia.  
J. Chudík vníma pozitívne tento materiál. V oblasti budovania jednotlivých programov je 
ambiciózny. Verí, že politici vyriešia finančný problém RTVS. Na to, aby sa to všetko 
naplnilo, bude potrebné veľké množstvo nových zamestnancov. Vie si predstaviť, že 
v budúcnosti sa STV do výškovej budovy znovu vráti. Zdá sa mu, že prepojenie s vysokými 
školami bude v budúcnosti základom.  
T. Búza k otázkam uviedol, že tento materiál je len koncept a nie je možné predložiť 
jednotlivé programové štruktúry. Teraz vznikajú tímy, ktoré to budú koncipovať. Uviedol, že 
sa pracuje na vývoji diskusných relácií, ktoré sa budú vysielať aj v druhom pásme prime 
time.  
J. Rybanský k oblasti spravodajstva uviedol, že spravodajstvo by malo byť kvalitné, 
proporcionálne a kombinovať dynamiku s analytikou.  
J. Chudík oceňuje, že aj v spravodajstve treba vzdelávať a rozvíjať ľudí, aby sa naučili 
analyticky myslieť.  
J. Rezník odpovedal na otázku D. Hushegyiovej, že sa krok za krokom pracuje na tom, aby 
sa národnostné vysielanie skvalitňovalo. Problémom je však personálne obsadenie 
v televíznej časti vysielania. V súvislosti s Trojkou sa na Dvojke uvoľní večerný priestor a je 
ambíciou mať tam každý deň dokumenty, o ktorých sa následne bude diskutovať.  
I. Gallo ako spravodajca k rozhlasovej časti uviedol, že jeho hodnotenie sa nebude týkať 
výlučne rozhlasovej časti koncepcie, pretože tá sa nedá jednoznačne rozdeliť na tri časti: 
televíznu, rozhlasovú a ekonomickú, ale je tu veľký presah aj do iných oblastí. Za jednu 
z kľúčových viet koncepcie sa dá považovať veta: „dosiahnutie spoločenskej zhody na 
spôsobe financovania RTVS do konca roku 2019“. Všetkým tu prítomným je jasné, že od 
toho sa bude odvíjať mnohé a aj to, do akej miery sa podarí naplniť súčasnému manažmentu 
ambície, ktoré tu prezentuje. Chápe GR RTVS, že na jednej strane vyhral so svojim 
projektom voľbu, preklopil ho do tejto koncepcie, tak si aj NR SR musí byť vedomá, čo treba 
robiť, aby bol tento projekt naplnený.  
Za ocenenia hodnú sa da označiť ambícia vybudovania moderného verejnoprávneho webu 
a úseku nových médií na platformách jednotlivých sociálnych sietí. V tomto smere RTVS už 
roky zaostáva za konkurenciou, aj keď to sčasti vždy malo svoje príčiny a RTVS má v tomto 
smere viac zákonných obmedzení. Je však pozitívne, že manažment RTVS si plne 
uvedomuje, že v súčasnosti sa čoraz väčšia časť populácie presúva na internet a RTVS sa 
tomu musí prispôsobiť a bude musieť vedieť ponúknuť svoj obsah a získať si aj týchto 
divákov a poslucháčov. Pri tejto príležitosti však musím uviesť, že mi tam chýba zmienka, 
resp. ambícia vytvoriť na platforme nejakej aplikácie aj rozhlasový archív rovnako, ako je to 
viackrát spomenuté v súvislosti s televíznym archívom. Je viacero relácií, ktoré sú vysielané 
na dennej a týždennej báze, ktoré by si zaslúžili, aby k im ľudia mali jednoduchý prístup 
v akomkoľvek čase a z akéhokoľvek zariadenia.  
Za zaujímavú tému na diskusiu považuje aj návrat relácie Pozor zákruta na Rádio 
Slovensko. Tu si dovoľuje pripomenúť, že páve na pôde Rady RTVS vznikla diskusia 
o opotrebovanosti tejto tradičnej relácie ako denného formátu, a táto opotrebovanosť bola už 
v tejto relácii značne cítiť. Stále si však myslí, že táto ikonická značka na Rádio Slovensko 
patrí, treba však dôkladne zvážiť periodicitu vysielania a prispôsobenie obsahu 
a spracovania súčasnej modernej dobe a aktuálnym potrebám motoristov.  
Pri hodnotení samotnej rozhlasovej časti je potrebné spomenúť možno na prvý pohľad 
nepodstatnú zmenu pri Rádiu Slovensko, ale každopádne na zmenu, ktorá môže mať veľký 
vplyv na charakter vysielania tejto programovej služby. Ide o rozšírenie primárnej cieľovej 
skupiny z 30 – 55 na 30 – 70 rokov. Tu vidí, pri necitlivom vykonaní tejto zmeny, isté riziko 
ohrozenia stabilnej poslucháčskej základne. Myslí to tak, že za posledné roky sa osvedčilo 
rozdelenie istej skupiny poslucháčov na tých, ktorým vyhovuje dynamickejší, modernejší 
spôsob vysielania na Rádiu Slovensko a tých, ktorým zase vyhovuje pokojnejšie 
formátovanie Rádia Regina. Roky sa vyvíjala nesmierne ťažká práca a snaha práve 
o omladenie poslucháčskej základne. Preto by považoval za potrebné veľmi dôsledne zvážiť, 



Strana 7 z 10 
 

akým spôsobom chceme starších ľudí na Rádiu Slovensko oslovovať. Súhlasí však s tým, že 
aj medzi touto skupinou vekovo starších poslucháčov existuje skupina, ktorá sa prispôsobila 
modernej dobe. Je však potrebné myslieť aj na súčasných poslucháčov a ich udržanie. 
Každopádne verí, že pri týchto zmenách bude manažment vychádzať z empirických dát 
z prieskumov a mapovacích štúdií, ktoré má k dispozícii.  
Pri ostatných programových službách cítiť snahu o kontinuitu, avšak pri Regine možno 
oceniť snahu o formátovanie troch samostatných vysielacích centier. 
Na záver sa dá skonštatovať, že možno súhlasiť s rizikovými faktormi, ktoré sú v koncepcii 
pomenované: nesystémové legislatívne zmeny, dlhodobé neriešenie financovania, právne 
riziká zo starých súdnych sporov, inovácia v technologickej oblasti a jej finančná náročnosť 
a mnohé ďalšie. Je však na manažmente RTVS, aby na tieto prípadné riziká a hrozby bol čo 
najlepšie pripravený, predvídal ich a reagoval vždy tak, aby prípadné škody boli pre RTVS 
ako verejnoprávneho vysielateľa čo najmenšie. Rada RTVS sa bude snažiť vždy poskytnúť 
čo najväčšiu mieru spolupráce.  
I. Gallo sa spýtal, akým spôsobom budú nastavené kritériá na výber riaditeľov Regín, či sa 
bude hľadať niekto s vlastným kvalitným projektom, alebo niekto, kto sa najviac priblíži 
predloženej koncepcii. Ďalej sa spýtal, prečo je pri Rádiu_FM uvedené, že bude informovať 
o aktivitách mladých v rámci subkultúr a jednou z nich bol squatting, čo je podľa neho 
nelegálnej obývanie opustenej budovy, čo sa mi nezdá správne spojenie s verejnoprávnym 
vysielateľom.  
M. Kákoš uviedol, že by bolo dobré venovať viac pozornosti vzájomnému cross promu 
jednotlivých programových služieb SRo. Skonštatoval, že už 10 rokov sa diskutuje 
o zvyšovaní koncesionárskych poplatkov a ak má tento ambiciózny projekt fungovať, tak 
treba v dohľadnom čase začať pracovať na tom, aby sa tieto poplatky zdvihli.  
Ľ. Guman uviedol, že mu v tejto koncepcii chýba podrobnejšie spracovanie SOSR a OĽUN.  
I. Nagy sa spýtala, či sa vzdelávanie redaktorov bude týkať aj Rádia Patria. Ďalej sa spýtala, 
či sa bude pokračovať v nakrúcaní divadelných hier s významnými osobnosťami.  
M. Dzurjanin k relácii Pozor zákruta uviedol, že nebude mať už taký automobilový charakter 
ako v minulosti, ale bude sa venovať doprave ako takej. K riziku posunutiu cieľovej skupiny 
na 70 rokov uviedol, že to má svoje opodstatnenie, pretože veľa ľudí v tomto veku aktívne 
žije. Pri výberovom konaní na Regine sa bude prihliadať na to, do akej miery sa kandidát 
dokáže stotožniť s koncepciou GR RTVS. Ku cross promo uviedol, že je dôležité promovať 
vysielanie tak, aby poslucháč vedel, kedy na akom programe čo nájde. K SOSR uviedol, že 
podmienky na fungovanie budú mať tendenciu stále sa zlepšovať, ale do koncepcie sa 
nedávali jeho sezónne plány, pretože tie sa viažu len na konkrétnu sezónu. K OĽUNU 
uviedol, že dnes je situácia iná, ako keď toto teleso vznikalo. V tomto prípade je potrebné 
pracovať na projektovom princípe. Dbá o to, aby sa rôzne jazykové prehrešky vytesnili 
z vysielania.  
J. Rezník uviedol, že rozšírenie cieľovej skupiny bude vychádzať aj z empirických dát, ale na 
druhej strane sa nebudú absolutizovať. Informoval, že spolu s marketingom rozmýšľajú, ako 
promovať hry na Rádiu Devín.  
A. Lovász informoval, že z vlastných zdrojov bude Rádio Patria zabezpečovať pedagógov 
z Maďarska.  
I. Gallo predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať:  
Uznesenie č. 128/2017: 
Rada RTVS v zmysle § 8 ods. 1 písm. g) zákona č. 532/2010 Z. z. prerokovala a berie na 
vedomie Koncepciu riadenia a rozvoja RTVS a jej programovej služby s dôrazom na verejný 
záujem. 
 
Za: 7 / I. Gallo, Ľ. Guman, D. Hushegyiová, J. Chudík, M. Kákoš, P. Kubica,  

I. Nagy / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0  
Neprítomní: 2 / M. Kabát, D. Soukeník / 
Uznesenie bolo prijaté. 
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6. Zmluva so štátom na roky 2018 – 2022 (spravodajca P. Kubica) 
7. Dodatok č. 1 na rok 2018 k Zmluve so štátom na roky 2018 – 2022 (spravodajca 

P. Kubica) 
J. Rezník požiadal o stiahnutie tohto materiálu z rokovania s tým, že sa prerokuje na 
najbližšom rokovaní, keď bude definitívne jasná podoba oboch zmlúv. V súčasnosti je podľa 
neho dorokovaných zhruba 90-95% záležitostí.  
J. Chudík požiadal, aby skúsil GR RTVS vyrokovať, aby sa v televíznej časti zadefinovala 
samostatná kategória „detská tvorba“  
 
8. Správa o hospodárení a plnení záväzných ukazovateľov rozpočtu RTVS za III. 

štvrťrok 2017 (spravodajca P. Kubica) 
I. Gallo pripomenul legislatívny rámec: 

 zákon vraví (§ 15 ods. 3 písm. g) zákona c. 532/2010 o RTVS), že GR RTVS: 
predkladá rade správu o hospodárení a plnení záväzných ukazovateľov rozpočtu 
Rozhlasu a televízie Slovenska vždy do 14 dní, odkedy ho o to rada písomne 
požiadala, najviac raz za štvrťrok, 

 uznesením č. 28/2016 sa určuje, že sa to predkladá 40 dni po skončení štvrťroka, 

 uznesením č. 21/2012 Rada RTVS určila, že sa vždy pri tejto správe bude 
prerokovávať aj odmena GR RTVS. okrem iného sa tam konštatuje: Rada RTVS 
bude určovať odmenu GR RTVS štvrťročne, vždy pri prerokúvaní správy 
o hospodárení a plnení záväzných ukazovateľov rozpočtu RTVS v zmysle § 15 ods. 3 
písm. g) zákona č. 532/2010 Z. z. o RTVS. 

Upozornil, že sa bude schvaľovať odmenu aj pre bývalého GR RTVS V. Miku za obdobie, 
kedy bol ešte vo funkcii a aj pre súčasného GR RTVS za odbobie, od ktorého sa ujal funkcie 
GR. 
R. Doehring odprezentovala predložený materiá: 
„Z hľadiska plnenia záväzných ukazovateľov rozpočtu (bežné a kapitálové výdavky a celkový 
prebytok RTVS) je možné skonštatovať, že ich čerpanie neprekročilo pomernú časť rozpočtu 
na rok 2017. Bežné výdavky boli v I.-III. štvrťroku 2017 vo výške 77 354 434 €, čo 
predstavuje čerpanie ročného rozpočtu na 60,59 % a kapitálové výdavky predstavovali 
v sledovanom období sumu 5 387 058 €, čo predstavuje čerpanie ročného rozpočtu na 61,49 
%. Celkový prebytok k 30. 9. 2017 dosiahla RTVS vo výške 31 925 296 €, z čoho 
predstavovali nevyčerpané finančné prostriedky vyplývajúce zo Zmluvy so štátom 2017 
výšku 6,3 mil. € a zo Zmluvy so štátom 2016 a 2015 – investície sumu 0,1 mil.€. Viazané 
prostriedky na účtoch predstavovali k 30.9.2017 sumu 0,5 mil.€, z toho záväzky v súvislosti s 
nesplnenou registráciou dodávateľa v registri partnerov boli vo výške 0,1 mil.€ (ide o služby 
a práva, ktoré RTVS využíva).“       
P. Kubica skonštatoval, že záväzné ukazovatele boli dodržané. Ocenil prácu Odboru úhrad. 
Odporučil schváliť odmenu pre oboch GR RTVS v plnej výške.  
I. Gallo predložil návrhy na uznesenia a dal o nich hlasovať: 
Uznesenie č. 129/2017: 
Rada RTVS prerokovala a berie na vedomie Správu o  hospodárení a plnení záväzných 
ukazovateľov rozpočtu za III. štvrťrok 2017. 

 
Za: 7 / I. Gallo, Ľ. Guman, D. Hushegyiová, J. Chudík, M. Kákoš, P. Kubica,  

I. Nagy / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0  
Neprítomní: 2 / M. Kabát, D. Soukeník / 
Uznesenie bolo prijaté. 
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Uznesenie č. 130/2017: 
Rada RTVS v zmysle § 8 ods. 1 písm. c) a podľa § 16 ods. 7 zákona č. 532/2010 Z. z. 
o RTVS a čl. 3 ods. 4 Štatútu Rady RTVS priznáva Václavovi Mikovi odmenu za obdobie od 
1.7.2017 do 1.8.2017 vo výške 100% mzdy vyplatenej za toto obdobie. 
 

Za: 7 / I. Gallo, Ľ. Guman, D. Hushegyiová, J. Chudík, M. Kákoš, P. Kubica,  
I. Nagy / 

Proti: 0      
Zdržal sa: 0  
Neprítomní: 2 / M. Kabát, D. Soukeník / 
Uznesenie bolo prijaté. 
 
Uznesenie č. 131/2017: 
Rada v zmysle § 8 ods. 1 písm. c) a podľa § 16 ods. 7 zákona č. 532/2010 Z. z. o RTVS a čl. 
3 ods. 4 Štatútu Rady RTVS priznáva GR RTVS J. Rezníkovi odmenu za obdobie od 
2.8.2017 do 30.9.2017 vo výške 100% mzdy vyplatenej za toto obdobie. 
 

Za: 7 / I. Gallo, Ľ. Guman, D. Hushegyiová, J. Chudík, M. Kákoš, P. Kubica,  
I. Nagy / 

Proti: 0      
Zdržal sa: 0  
Neprítomní: 2 / M. Kabát, D. Soukeník / 
Uznesenie bolo prijaté. 
 
9. Vyhodnotenie vysielania RTVS v súvislosti s voľbami do orgánov 

samosprávnych krajov (spravodajcovia: členovia pracovnej skupiny Rady 
RTVS) 

M. Kákoš za pracovnú skupinu prečítal záver zo správy tejto skupiny: 
„Povolebné vysielanie RTVS bolo vcelku zvládnuté na dobrej profesionálnej a technickej 
úrovni. Všetky relácie a témy boli informačným prínosom pre poslucháčov, divákov, voličov. 
Boli zdôraznené aktuálne aspekty, vážnosť týchto volieb a možnosť slobodne vyjadriť svoj 
názor. Bol dostatočne vysvetlený význam VÚC a jeho kompetencií. Zazneli správne 
upozornenia na zmeny v počte poslancov a dĺžky volebného obdobia. Zo strany divákov, 
poslucháčov, voličov neboli zaznamenané žiadne problémy a nedostatky.  
Monitorovacia komisia konštatuje, že vysielanie RTVS v súvislosti s voľbami do VÚC spĺňalo 
kritéria a princípy verejnoprávneho vysielania.“ 
J. Rybanský odprezentoval správu s vyhodnotením vysielania k voľbám do orgánov 
samosprávnych krajov. 
I. Gallo zopakoval, že považoval výber politológov za nešťastný.  
J. Chudík skonštatoval, že oproti posledným voľbám má pocit, že to bolo menej konfliktné, aj 
keď vtedy to boli parlamentné voľby.  
I. Gallo predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 132/2017: 
Rada RTVS prerokovala a berie na vedomie Vyhodnotenie vysielania RTVS v súvislosti 
s voľbami do orgánov samosprávnych krajov. 
 
Za: 7 / I. Gallo, Ľ. Guman, D. Hushegyiová, J. Chudík, M. Kákoš, P. Kubica,  

I. Nagy / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0  
Neprítomní: 2 / M. Kabát, D. Soukeník / 
Uznesenie bolo prijaté. 
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10. Sťažnosti a podnety 
I. Gallo informoval o sťažnostiach, ktoré boli doručené na sekretariát rady a po diskusii 
k jednotlivým podnetom sa dohodol spôsob, akým bude rada odpovedať.  
 
11. Rôzne  
I. Gallo informoval, že najbližšie rokovanie bude 14.12. Poďakoval prítomným za účasť 
a ukončil rokovanie Rady RTVS. 
 
 
 
 
 
 
V Bratislave 5.12.2017. 
 

Zapísal: Adam Mozolák     
tajomník Rady RTVS 

 
Mgr. Igor Gallo 

       predseda Rady  
Rozhlasu a televízie Slovenska 

 
 
 
 
Kompletný zvukový záznam z rokovania Rady Rozhlasu a televízie Slovenska prehľadne 
usporiadaný podľa prerokovávaných bodov je možné si vypočuť na www.rtvs.sk. 
 

http://www.rtvs.sk/

